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                                                              ЗАПИСНИК 

 

                              сa 25. сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ  

                                  за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом  

                                      одбрамбених и безбједносних структура на нивоу БиХ  

       

 

 

Сједница је одржана 19.09. 2005. године, у времену од 11.00 до 14.00 часова. 

 

Сједници си присуствовали чланови Заједничке комисије: Бошко Шиљеговић, Винко 

Радовановић, Сеада Палаврић, Халид Гењац, Анто Спајић, Шефик Џаферовић, Винко Зорић, 

Адем Хускић, Момчило Новаковић и Бранко Зрно. 

Сједници нису присуствовали: Осман Брка и Мирко Благојевић. 

Сједници су такође присуствовали гости: Љиљана Милићевић, Милорад Живковић, Марина 

Пендеш, замјеник министра одбране БиХ, Мухидин Заметица из Министарства одбране БиХ, 

Норман Бринсли, члан Тима 3. Комисије за реформу одбране, Вахид Алагић, замјеник 

директора ДГС-а, Лејла Диздаревић, савјетник главнокомандујућег НАТО штаба у БиХ, 

Кристијан Хаупт, ОЕБС мисија у БиХ, Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије; 

Жељко Грубешић, експерт за војна и безбједносна питања; и Албина Ибрахимагић, волонтер 

у ПСБиХ.  

Сједници Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом 

одбрамбених и безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине предсједавао је 

предсједавајући Бошко Шиљеговић. 

За расправу на сједници предложен је сљедећи  

 

ДНЕВНИ РЕД: 

 

1. Верификовање  Записника са 24. сједнице Заједничке комисије; 

2. Презентација Пројекције буџета одбране за 2006. годину 

(презентатор: члан Тима 3. Комисије за реформу одбране:Мухидин Заметица); 

3. Разматрање Информације ДГСБиХ (извјестилац: представник ДГС-а);   

4. Текућа питања: 

      а) Избор једног члана Комисије у Пакт стабилности за ЈИ Европу за борбу против 

    организованог криминала и антикорупциону иницијативу (SPOC); 

б) Разматрање питања нереализовања закључка Заједничке комисије у вези са 

     иницијативом за учлањење Босне и Херцеговини у Женевски центар за 
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     међународну безбједносну политику; 

ц) Разматрање резултата анкете о преференцама чланова Заједничке комисије за 

           одржавање курсева енглеског језика и рада на рачунарима; 

д) Разматрање активности Заједничке комисије до краја текуће године; 

е) Извјештај о одржаном семинару о демократској контроли  Оружаних снага у 

     RACVIAC-u, Загреб; 

ф) Извјештај о одржаном семинару о сарадњи  земаља Југоисточне Европе у 

     области безбједности, Дубровник 

 

Бошко Шиљеговић  предложио је допуну дневног реда новом тачком 3. у оквиру које би се 

разматрала Резолуција  о стратешким опредјељењима у систему одбране БиХ, чији је 

предлагач посланик Милорад Живковић, те допуну тачке 4. предлозима три закључка. 

Сеада Палаврић није била сагласна са овим предлогом истакнувши да чланови Комисије 

нису упознати са садржајем овог аката, те је предложила да се разматра на наредној сједници 

Заједничке комисије. 

Момчило Новаковић истакнуо је чињеницу да је Представнички дом ову резолуцију упутио 

Заједничкој комисији као надлежној да о њој расправља и поднесе извјештај. Ако се 

Резолуција не нађе на дневном реду ове сједнице Комисије, сматра да се неће испоштовати 

рок утврђен закључком Дома. 

Послије расправе Бошко Шиљеговић дао је на гласање наведена два предлога у вези са 

Резолуцијом. „За“ први предлог којим се Резолуција уврштава у  дневни ред као тачка 3. 

гласало је шест чланова Комисије, три је било „против“, док је један члан био „уздржан“. С 

обзиром да је овај предлог усвојен, није било потребе за изјашњавање о другом предлогу. 

Допуна тачке 4. дневног реда, текућа питања, прихваћена је једногласно.  

Након уврштавања Резолуције у дневни ред и допуне текућих питања, чланови Комисије 

прихватили су предложени дневни ред у цјелини. 

 

Ад. - 1. Верификовање  Записника са  24. сједнице Заједничке комисије 

 

Чланови Заједничке комисије једногласно су верификовали Записник са 24. сједнице. 

 

Ад. - 2. Презентација Пројекције буџета одбране за 2006. годину 

          (презентатор:Мухидин Заметица, члан Тима 3. Комисије за 

           реформу одбране )  

            

 

Марина Пендеш истакнула је да се ради о радном материјалу Пројекције буџета одбране за 

2006. годину, о којем је већ било ријечи и на радионици одржаној на Бјелашници, у 

организацији НАТО-а у БиХ и Комисије за реформу одбране. 

Момчило Новаковић мисли да ова презентација не би требало да буде одржана јер је 

неопходно сачекати усвајање закона из ове области, након чега ће се имати прави 

показатељи неопходни за одређивање висине Буџета одбране. 

Бошко Шиљеговић истакнуо је да је присуствовао поменутој радионици на Бјелашници, на 

којој су такође били присутни и ентитетски министри одбране, те представници ентитетских 

министарстава финансија, као и наше комисије, те да сматра корисним да се Заједничка 

комисија информише о овом питању. 

Момчило Новаковић потом је нагласио да нема ништа против да се Комисија информише, 

али да онда ова тачка дневног реда треба да гласи: „Информација са одржане радионице о 

Буџету одбране у 2006. години“. Занимало га је такође да ли ће Буџет одбране бити 

разматран пред Заједничком комисијом поново. 

Марина Пендеш навела је да ће Буџет одбране бити поново разматран пред Заједничком 

комисијом. Подржала је мишљење Момчила Новаковића, јер заиста не постоје параметри за 
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тачно дефинисање Буџета одбране за  2006. годину. Ова пројекција урађена је на 

претпоставци да ће бити усвојени закони, те да ће 01.11.2006. године престати да раде 

ентитетска министарства одбране.  Али без обзира на наведено, добро би било чути одређена 

размишљања и чланова Заједничке комисије о датој пројекцији, како би се овај радни 

материјал Буџета одмах побољшао, а што је основ за добијање подршке за његово касније 

усвајање. 

Халид Гењац мисли да је добро сагледати  Пројекцију буџета, при чему назив тачке дневног 

реда нема кључно значење. 

Винко Радовановић предложио је да Заједничка комисија разматра информативно 

Пројекцију буџета на овој сједници без изјашњавања. 

Потом је дата ријеч Мухидину Заметици, који је презентовао Пројекцију буџета одбране за 

2006. годину по дијеловима, а потом и буџетским ставкама (законски елементи, улазне 

претпоставке за израду, резервни састав, питања транзиције, питања плата и других врста 

накнада и трошкова) . Он је истакнуо да је први пут сачињен јединствен буџет, те да је 

урађена Пројекција буџета за три године, односно до 2008. године. Упоређујући овај са 

Буџетом одбране за 2005. годину, истакнуо је да је овај буџет већи за 26.488.759 КМ, те да 

износи 2% ГДП-а. 

Љиљану Милићевић занимало је да ли је при изради овог буџета узета у обзир чињеница да 

је израђен радни материјал  Закона о платама запослених у институцијама БиХ, којим су 

утврђени коефицијенти плата. Овај буџет је већи за 26 милиона КМ од претходног збира 

ентитетских и државног буџета за одбрану. Она такође не види нови квалитет у овом буџету, 

посебно водећи рачуна на раније утврђене ставове и закључке Представничког дома да се 

формирањем нових институција усљед преноса надлежности на државни ниво неће 

повећавати износ средстава. Међутим, иако се објективно смањује број војника и иде у 

правцу стварања модерних оружаних снага, буџет је већи за напријед наведени износ. 

Посебно је нагласила дио који се односи на накнаде које су дате у дупло већем износу, као и 

дио који се односи на оспособљавање брачног друга, гдје је предвиђен износ од 5.000 КМ, 

што нема никаквог оправдања. У односу на будуће разматрање буџетске пројекције за област 

одбране, сматра да се Комисија за финансије и буџет треба укључити о овај процес од самог 

почетка израде и разматрања. 

Момчило Новаковић нагласио је да је Законом о одбрани дефинисано да средства Буџета за 

одбрану у 2006. години не могу бити већа од средстава издвојених у 2005. години. Навео је и 

да овај закон уопште не третира пјешадијске пукове, иако би по његовом мишљењу за ове 

структуре требало предвидјети одређена средства. Такође нису обављене потребне 

консултације са ентитетским министарствима одбане о размјештају ових формација, што је 

такође требало узети у обзир приликом планирања буџета. У односу на предложене планове 

обуке, занимало га је како су могли бити усвојени прије усвајања закона, а у односу на 

набавке нове опреме истакнуо је да имамо доста постојеће опреме коју треба користити.  На 

крају је нагласио да Босна и Херцеговина улази у нову фазу, јер су донесени нови закони у 

области финансија, гдје ће се строго контролисати сва средства буџетских корисника, јер то 

од нас тражи и ММФ и Свјетска банка, али и грађани Босне и Херцеговине. Од тога ће 

зависити и висина социјалних издвајања за социјално угрожене категорије становништва. 

Сеада Палаврић дала је подршку пројекцији Буџета одбране за 2006. годину. Нагласила је 

да треба учинити све како би се реформа одбране спровела на задовољавајући начин, те 

истакнула да ће расти издвајање за Министарство одбране БиХ, али ће се временом 

смањивати ентитетски буџети. 

Халид Гењац је навео да су предвиђена већа издвајања за потребе одбране у 2006. години у 

односу на претходну годину за укупно 34 милиона КМ, од чега је 10 милиона КМ 

предвиђено за трошкове транзиције. Како је предвиђено знатно повећање расхода, а не виде 

се извори, сматра да би требало дати објашњења из којих средстава се планирају покрити 

тражени износи, тј. да ли су планирани из средстава индиректних пореза, донација, 

кредитних средстава и сл. 
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Винко Радовановић мисли такође да Буџет за 2006. годину не треба бити већи од буџета за 

претходну годину и треба максимално рационализовати своје захтјеве, водећи рачуна о 

потреби модернизације Оружаних снага. 

Адем Хускић истакнуо је да је присуствовао на радионици о Буџету одбране за 2006. годину, 

као и буџету за период од 2006. до 2008. године, на Бјелашници, када је предложено шест 

варијанти овог буџета. Стога би било добро да се овдје презентују и те варијанте. Потом је 

изнио одређене примједбе на дату пројекцију. Једна од примједаба односи се на предложено 

школовање брачног друга, при чему се није навело на кога се односи, што је иритирајуће. 

Ставка која се односи на израду идејног рјешења униформи од 1 милион КМ и сувише је 

велика, као и ставка која третира питање поправке возила, гдје је фактички предвиђено 4.000 

КМ за одржавање по возилу. Занимало га је потом шта је предвиђено под ставком трошкова 

инфраструктуре у висини од 3.300.000 КМ. 

Шефик Џаферовић нагласио је да су Колегијум Представничког дома и Колегијум у 

проширеном саставу постигли сагласност да се током наредне двије седмице разматрају 

Предлог закона о одбрани БиХ и Предлог закона о служби у Оружаним снагама БиХ, и то да 

се до 28. у овом мјесецу разматрају у првом читању, уз могућност скраћења процедуре за 

друго читање. Потом је поздравио напоре  Министарства одбране БиХ да презентује 

Пројекцију буџета за 2006. годину, што представља нову  

праксу коју треба пренијети и на друге институције које су буџетски корисници. Ова фаза 

расправе је припремна и има за циљ да се Комисија на вријеме информише о буџету одбране 

и утиче на његово креирање. Занимало га је да ли ће се Предлог буџета одбране поново наћи 

пред Заједничком комисијом. Потом је нагласио да не мора значити да ће буџет сваке године 

бити мањи, јер ће зависити од оређених потреба као што је, нпр., набавка нове опреме и сл. 

Анто Спајић поздравио је настојања Министарства одбране БиХ да се буџет прикаже на 

транспарентан начин. Потом је истакнуо да је очигледно дата једна од његових варијанти 

која предвиђа највеће издвајање, усљед чега би га обрађивач требао сагледати водећи рачуна 

о датим примједбама и онда упутити поново Заједничкој комисији. 

Марина Пендеш нагласила је да ова пројекција буџета предвиђа веће издвајање јер му је 

намјера да се путем одређених програма издвоје средства за збрињавање  2070 лица која ће 

остати без посла.  

При томе је сагласна са чињеницом да се ова пројекција може још једном сагледати у 

контексту датих примједаба.  

Бошко Шиљеговић је на крају истакао да је презентација у сваком случају била од изузетне 

користи.  

На крају је закључено да се све примједбе са ове расправе доставе Министарству одбране 

БиХ како би их сагледали, те  иформисали чланове Комисије о  коначном буџету одбране.  

 

Ад. -3. Предлог резолуције  о стратешким опредјељењима у систему одбране БиХ,   

           предлагача посланика Милорада Живковића 

 

Бошко Шиљеговић дао је уводне напомене о Предлогу резолуције о стретешким 

опредјељењима у систему одбране Босне и Херцеговине. Истакнуо је да је на 65. сједници 

Представничког дома, одржаној 16.09.2005, усвојен закључак којим је Дом обавезао 

Заједничку комисију да на својој првој наредној сједници, прије сједнице на којој ће бити 

разматрани Закон о одбрани БиХ и Закон о служби у ОСБиХ,  уврсти у дневни ред 

разматрање Предлога резолуције о стратешким опредјељењима у систему одбране БиХ, чији 

је предлагач посланик Милорад Живковић.Стога је и предложио допуну дневног реда овом 

тачком. Потом је дао ријеч предлагачу Резолуције. 

Милорад Живковић истакнуо је да је Клуб СНСД сматрао неопходним да се у процесу 

реформе одбране утврде стратешки кораци у вези са питањем демилитаризације Босне и  

Херцеговине. Стога Резолуција дотиче све сегменте система одбране, а има за циљ трајну 

безбједност, мир и јачање повјерења у Босни и  Херцеговини. Ова резолуција не производи 
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штету никоме у нашој, као ни у сусједним земљама. По његовом мишљењу, довољно је 

постојање служби попут ДГС-а, полиције, цивилне заштите и сл., како би се осигурала 

земља, те је стога и предложена демилитаризација. Такође, на овај начин постигла би се и 

знатна уштеда средстава, иако је свејстан да се ово питање не може одмах ријешити. 

Сеада Палаврић истакнула је да Резолуција третира питање које је у надлежности 

Предсједништва БиХ. 

Сматра да је данас, када је Босна и Херцеговина исказала јасно опоредјељење за приступање 

ПФП-у и НАТО-у, неозбиљно предложити овакву резолуцију, којом се поткопавају основи 

одбрамбене реформе. С обзиром да није имала довољно времена за упознавање са садржајем 

Резолуције, а нема ни мишљење Предсједништва БиХ о овом акту, сматра да је прије 

изјашњавања о Резолуцији неопходно обезбиједити присуство представника 

Предсједништва, као и копредсједавајућих Комисије за реформу одбране. 

Момчило Новаковић предложио је да се на овој сједници само саслуша образложење 

предлагача, а да се расправа и одлучивање о Резолуцији одгоди за наредну сједницу 

Заједничке комисије да би с њом били упознати сви релевантни чиниоци и да бисмо имали 

њихов став. 

Шефик Џаферовић поновио је чињеницу да је званично стратешко опредјељење Босне и 

Херцеговине приступање ПФП-у и НАТО-у. Циљ ове резолуције је демилитаризација, што је 

у потпуној супротности од утврђеног опредјељења и учињених корака у процесу реформе 

одбране.Стога Резолуцију не може никако подржати нити расправљати о њеном  садржају. 

Халид Гењац мисли да Резолуција садржи доста противрјечности. Нпр., с једне стране 

предвиђа демилитаризацију, а с друге стране говори о специјализованим јединицама. 

Генерално гледано, Резолуција у овом реформском  тренутку није добродошла. Сагласан је с 

предлогом Момчила Новаковића да се расправа о Резолуцији одгоди за наредну сједницу 

Комисије. 

По окончаној расправи чланови Комисије закључили су да се Предлог резолуције разматра 

на наредној сједници Комисије, на коју треба позвати и копредсједавајуће Комисије за 

реформу одбране. 

 

Ад. - 4. Разматрање Информације ДГСБиХ (Извјестилац: представник ДГС-а)   

 

Бошко Шиљеговић информисао је присутне да је ДГС, на наш захтјев, прије именовања 

новог директора од високог представника, доставио информацију о ситуацији у овој 

институцији и проблемима са којим се сусрећу због нерјешавања овог питања. У 

међувремену је именован нови директор, али сматрали смо корисним да ипак позовемо 

предстанике ДГС-а на данашњу сједницу, како би нам дали преглед актуелног стања. 

 

Вахид Алагић, замјеник директора ДГС-а, истакнуо је да су сматрали потребним да 

информишу Заједничку комисију о проблемима руковођења овом службом због 

неименовања директора, а који су резултирали и другим проблемима, као што је питање 

рјешавања радноправног статуса запослених и сл. Нагласио је да је остала упражњења 

позиција помоћника директора за оперативне послове. Сматра да то неће проузроковати веће 

проблеме, али се истовремено нада  и да ће Министарство безбједности ускоро расписати 

конкурс за попуњавање и тог радног мјеста. Такође, истакнуо је да на још неким нижим 

новиома нису попуњена руководећа мјеста, али се нада да ће и на ове позиције бити ускоро 

примљена нова лица. Оваквом попуном велики број проблема већ је ријешен, а нада се и да 

ће то бити успјешно настављено у наредном периоду. 

Момчила Новаковића занимало је рјешавање случаја „Метаљка“, када је једног припадника 

убио други припадник ДГС-а на том граничном прелазу. Мисли да треба услиједити смјена, 

односно подношење оставке руководиоца те теренске канцеларије због озбиљности случаја и 

неблаговремене реакције.  
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Вахид Алагић истакнуо је да је овај случај преузело Тужилаштво БиХ као најтежи облик 

кривичног дјела. Вјештачење здравственог стања учиниоца овог дјела даће убрзо званичне 

резултате. Према информацијама које је он добио са терена, учинилац је био у лошем 

психичком стању, тако да је већ била послата његова замјена, али са закашњењем. Односи на 

том прелазу, према информацијама,  били су прилично поремећени, а тренутно се стање 

стабилизује. Руководство ДГС-а одлучило је да наредних дана обиђе све граничне прелазе, 

укључујући и овај, како би сагледало ситуацију на терену. 

 

Након окончане расправе, чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију 

ДГС-а, те једногласно усвојили закључак: 

 

„Од Министарства безбједности БиХ захтијева се да у што краћем времену спроведе 

процедуру и оконча процес комплетирања руководних структура у Државној граничној 

служби БиХ, а на основу дописа директора и замјеника директора ове институције упућеног 

ресорном министарству.“ 

б) Послије окончања ове тачке дневног реда постављено је питање посјете Теренској 

канцеларији ДГС-а у Требињу, коју је Заједничка комисија већ једном пролонгирала, због 

лошег времена које је онемогућило планирани лет хеликоптером. С обзиром да је за 

сутрашњи дан такође планиран лет хеликоптером ради реализовања наведене посјете, а 

највјероватније неће поново бити реализован због лошег времена, једногласно је усвојен 

закључак да се договорена сутрашња посјета одгоди за период љепшег времена које слиједи 

и да се тада безусловно реализује или хеликоптером, или возилом. 

 

Ад. - 5. Текућа питања: 

 

а) Избор једног члана Комисије у Пакт стабилности за ЈИ Европу за борбу против 

    организованог криминала и антикорупциону иницијативу (SPOC); 

 

Разматрање ове тачке дневног реда пролонгирано је са претходне за ову сједницу, ради 

доношења коначне одлуке. Након краће расправе чланови Комисије једногласно су за 

посматрача у Пакту стабилности за ЈИ Европу за борбу против  организованог криминала и 

антикорупциону иницијативу (SPOC) изабрали Адема Хускића. 

 

б) Разматрање питања нереализовања закључка Заједничке комисије у вези са 

иницијативом за учлањење Босне и Херцеговине у Женевски центар за међународну 

безбједносну политику 

 

Бошко Шиљеговић навео је хронолошки све што је Заједничка комисија учинила у вези с 

овим питањем. Истакнуо је да је Комисија  након повратка из Швајцарске, 6. априла  ове 

године, усвојила закључак којим је иницирала Министарству иностраних послова и 

Министарству одбране да одмах упуте писмо интереса за пријем Босне и Херцеговине у 

чланство Међународног центра за безбједносну политику из Женеве. Овим закључком 

министарства су задужена и за организациони дио семинара који је Женевски центар имао 

намјеру да организује у Сарајеву. С обзиром  да до ове сједнице тај закључак није 

реализован, због чега међународни углед Босне и Херцеговине трпи и знатну штету, 

Заједничка комисија треба заузети став о овом питању. 

Шефик Џаферовић непријатно је изненађен овом информацијом да министарства нису 

реаговала на закључак Комисије, те је предложио да Комисија донесе закључак којим се од 
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ових министарстава тражи писани одговор,  у року од 15 дана,  да ли су предузели неке 

активности или не на реализацији закључка, те ако нису, да наведу разлоге за то. По 

добијању одговора Заједничка комисија би требало да информише оба дома о овом питању и 

затражи од министарстава званично изјашњење на домовима. 

Адем Хускић предложио је да се примјерак тог дописа упути и Предсједништву БиХ и 

Министарству безбједности БиХ.  

Предложени закључак, са допуном коју је предложо АдемХускић, чланови Заједничке 

комисије једногласно су усвојили. 

 

ц) Разматрање резултата анкете о преференцама чланова Заједничке комисије за 

     одржавање курсева енглеског језика и рада на рачунарима 

 

Након краће расправе утврђене су двије алтернативе присуства курсевима енглеског језика и 

рада на рачунарима чланова Заједничке комисије, а за које би трошкове сносио ОЕБС и 

НАТО. Једна алтернатива је организовање курса два пута седмично, и то уторком и сриједом 

у термину од 10 до 12.00 часова, а друга је континуирани курс у трајању од 7 дана, изван 

Сарајева, нпр. на Јахорини.  

Ове алтернативе предложене су Кристијану Хаупту на разматрање. 

  

д) Разматрање активности Заједничке комисије до краја текуће године  

 

Бошко Шиљеговић предложио је да Заједничка комисија буде иницијатор формирања 

сталне регионалне конференције комисија за одбрану и безбједност која би се одржавала два 

пута годишње. За реализацију овог питања неопходна су средства, те је истакнуо да постоји 

евентуална могућност добијања средстава од НАТО-а.  

Лејла Диздаревић истакнула је да је иницијатива добра, али да се о њој морају обавити 

разговори унутар НАТО штаба у Босни и Херцеговини и шире. Она је преузела обавезу да 

инфорфмише о томе, о чему ће потом обавијестити Заједничку комисију. 

Кристијан Хаупт предложио је да се до краја године реализује посјета Министарству 

одбране БиХ, те да се разматра питање попуњавања мјеста помоћника министара и сл. 

Након окончане расправе одлучено је да се континуирано настави са планираним 

активностима током ове године, те ако не ове, онда наредне године покуша реализовати 

предложени пројекат формирања регионалне конференције комисија за одбрану и 

безбједност. 

 

е) Извјештај о одржаном семинару о демократској контроли оружаних снага у 

    RACVIAC-u, Загреб 

 

Чланови комисије једногласно су усвојили Извјештај Винка Зорића о семинару о 

демократској контроли оружаних снага, одржаном у RACVIAC-u, у Загребу.   

 

ф) Извјештај о одржаном семинару о сарадњи  земаља Југоисточне Европе у области 

     безбједности, Дубровник 

 

Чланови Комисије једногласно су усвојили Извјештај Бранка Зрне о семинару о сарадњи  

земаља Југоисточне Европе у области  безбједности, одржаном у  Дубровнику. 

 

 

 

 

г) Предлог закључка о обавези извјештавања у складу са чл. 16. и 17. Закона о учешћу 

    припадника ОСБиХ, полицијских службеника, државних службеника  и осталих 
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    запосленика институција БиХ у операцијама подршке миру у иностранству 

 

Бошко Шиљеговић информисао је да је у складу са чланом 16. Законом о учешћу 

припадника ОСБиХ, полицијских службеника, државних службеника  и осталих запосленика 

институција БиХ у иностранству, који је усвојен и ступио на снагу у мјесецу марту текуће 

године, утврђена обавеза Предсједништва БиХ и Савјета министара БиХ да два пута 

годишње подносе извјештај Парламентарној скупштини о карактеру мисија, предузетим 

активностима у овим мисијама, стању на терену, те резултатима мисија. Парламентарна 

скупштина је након добијања ових извјештаја обавезна да до краја мјесеца септембра текуће 

године донесе одлуку о нивоу учешћа у операцијама подршке миру и другим мисијама за 

наредну годину. С обзиром да до одржавања ове сједнице извјештаји нису упућени у 

парламентарну процедуру, предложио је да Заједничка комисија усвоји сљедећи закључак:  

„Предсједништво БиХ и Савјет министара БиХ, у складу са чланом 16. Закона о учешћу 

припадника Оружаних снага БиХ, полицијских службеника, државних службеника и осталих 

запосленика у институцијама БиХ, обавезни су да доставе у парламентарну процедуру два 

пута годишње редовни извјештај о учешћу представника Босне и Херцеговине у операцијама 

подршке миру, како би Парламентарна скупштина БиХ  до краја мјесеца септембра текуће 

године могла донијети одлуку о оправданости и нивоу учешћа у операцијама подршке миру 

за наредну годину.  

Стога је неоходно да Предсједништво БиХ и Савјет министара БиХ у што краћем року 

доставе Парламентарној скупштини БиХ извјештај о постојећим операцијама подршке миру, 

као и план операција за наредну годину.“ 

Чланови Комисије једногласно су усвојили предложени закључак. 

 

х) Предлог закључка у вези са надлежношћу Министарства одбране БиХ  

 

Бошко Шиљеговић истакнуо је све учесталије мијешање Министарства одбране БиХ у 

надлежност Парламентарне скупштине БиХ и Заједничке комисије као тијела Парламентарне 

скупштине. Ово је поткријепио  навођењем посљедњег случаја  пријаве кандидата-војних 

лица из МОБиХ за одлазак у САД ради присуствања семинару о надзору Конгреса над 

области одбране, те сталним комуницирањем са представницима међународних 

организација, НАТО-а, Амбасаде Сједињених Америчких Држава и др. Да би се овакво 

поступање Министарства одбране БиХ коначно зауставило, предложио је закључак 

којим се даје на знање Министарству одбране БиХ да је Заједничка комисија радно тијело 

највишег законодавног органа Босне и Херцеговине, те зато захтијева од Министарства 

одбране БиХ да, водећи рачуна о својој надлежности и позицији, обавијести све међународне 

и друге субјекте који буду директно комуницирали са овим министарством и тражили 

учеснике у својим активностима из Парламентарне скупштине или Заједничке комисије, да 

ће одговоре добити искључиво путем директног контакта са Парламентарном скупштином 

БиХ односно Заједничком комисијом. Овакав вид комуникације свих домаћих и 

међународних субјеката једино је могућ са највишим законодавним тијелом једне, па и наше 

земље. 

Шефик Џеферовић није био сагласан са првим дијелом закључка у којем се наводи 

мијешање Министарства одбране БиХ у надлежност Парламентарне скупштине и Заједничке 

комисије. Стога је предложио да Заједничка комисија упути допис Министарству одбране 

БиХ у вези са наведеним случајем и да истакне да се таква пракса убудуће неће толерисати. 

Сеада Палаврић сматра да ово није била учестала пракса, али да Министарство одбране 

треба упозорити да Парламентарна скупштина треба директно да комуницира са Амбасадом 

САД, а не путем њих. 

Након окончане расправе чланови Комисије заузели су став да не треба усвајати нови 

закључак јер  је на претходној, 24. сједници, ове комисије већ усвојен закључак који се 



 9 

односи на питање односа Министарства одбране БиХ са Заједничком комисијом и 

Парламентарном скупштином БиХ. 

 

 

 

           Записник сачинила                                                 Привремени предсједавајући 

             Драгица Хинић                                                         Заједничке комисије 

                                                                                                  Бошко Шиљеговић 

 

 

 

            

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


